
Protokół Nr 13/15 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

odbytego w dniu 16 grudnia 2015 r. 
 

Ostatnie w tym roku posiedzenie Komisji Rewizyjnej otworzył Pan Marek Olejniczak 

– Przewodniczący komisji, który powitał radnych oraz zaproszonych gości.  

Następnie stwierdził kworum niezbędne do obradowania i przedstawił proponowany na 

dzisiejsze posiedzenie porządek obrad: 

 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2016r.  

2. Opracowanie planu pracy komisji na 2016 r. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

 

Do przedstawionego porządku obrad członkowie komisji nie zgłosili żadnych uwag 

i został przyjęty jednogłośnie. Następnie Przewodniczący Komisji przystąpił do zatwierdzenia 

protokółu z poprzedniego posiedzenia. Dodał, że protokół był w Urzędzie Gminy wyłożony 

do wglądu wcześniej, poza tym wyjaśnił, iż jest możliwość zapoznania się z jego treścią 

w dniu dzisiejszym. 

W związku z tym, że do protokółu z poprzedniego posiedzenia nie zgłoszono żadnych 

uwag, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1 

Przystępując do realizacji przyjętego porządku obrad w pierwszej kolejności głos zabrała Pani 

Elżbieta Pluta – Skarbnik Gminy, która oznajmiła, iż projekt budżetu na przyszły rok został 

opracowany na bazie tegorocznego planu finansowego. Ponadto dodała, iż mamy już 

informacje dotyczącą zadań zleconych, głównie z zakresu opieki społecznej oraz z Krajowego 

Biura Wyborczego. Następnie przedstawiła kwoty planowanych dochodów oraz wydatków, 

zaznaczając, iż sumy te różnią się o kwotę 550 tys. zł, która zabezpieczona została na spłatę 

zobowiązania finansowego, jakie należy uregulować w przyszłym roku według 

wcześniejszych założeń. Będąc przy temacie zadłużenia raz jeszcze podkreśliła, iż udało się 

wynegocjować z bankami wydłużenie spłaty zaciągniętych w tych instytucjach kredytów 

i pożyczek, o czym wspominała już na wcześniejszym posiedzeniu komisji. Dodała również, 

iż Ludowy Bank Spółdzielczy zgodził się również na obniżenie marży i pierwsze 

oszczędności z odsetek odnotowano już w bieżącym miesiącu. 

Następnie głos zabrał radny Piotr Dobrowolski, który zapytał, czy zostały ujęte w projekcie 

budżetu gminy nowe arkusze organizacyjne, które będą obowiązywać od nowego roku 

szkolnego i czy są przewidywane już jakieś oszczędności w tym zakresie.  

W odpowiedzi na powyższe Pani Skarbnik zaznaczyła, iż jak już wcześniej wspomniała 

wszelkie przyszłoroczne założenia bazowane były na obecnym poziomie z uwzględnieniem 

wszelkich zmian, jakie dokonywane były w ciągu roku a także według realnego wykonania 

wydatków. Ponadto nadmieniła, iż musieliśmy zapewnić część własnych środków na program 

„Maluch” oraz zadanie związane z wykluczeniem cyfrowym wśród mieszkańców gminy, 

gdyż na ich realizację pozyskane zostały dotacje i należy kontynuować to, co wskazane, aby 

nie trzeba było zwracać otrzymanych funduszy. Następnie wymieniając kwotę limitu 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek zaznaczyła, iż musi być ona również 

wcześniej zaplanowana. Dodatkowo wyjaśniła, iż niektóre sumy planowanych środków 

muszą się równoważyć zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków a przykładem tego są 

chociażby wpływy z wydawanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, które w tej 

samej kwocie pokrywać będą realizację zadań związanych z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi. W toku dalszej wypowiedzi Pani Skarbnik poinformowała także zebranych, iż 

wskaźniki budżetu utrzymane są w normie, w związku, z czym mamy możliwość dalszego 



zadłużania się, jednakże ona osobiście przestrzega przed tego typu rozwiązaniami, gdyż lepiej 

szukać wsparcia finansowego poprzez pozyskiwanie dotacji z zewnątrz. Ponadto oznajmiła, 

że Wieloletnia Prognoza Finansowa przewiduje realizację inwestycji na poziomie 

minimalnym. Na zakończenie swej wypowiedzi powracając do tematu oświaty zaznaczyła, iż 

należy ograniczać wydatki na oświatę a planowane reorganizacje mają przynieść 

w przyszłości znaczne oszczędności. 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie obrad radni opracowali plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok, 

który zostanie przedłożony do wglądu Radzie Gminy Widawa i zatwierdzenia na najbliższej 

sesji. 

Plan pracy Komisji przedstawia się następująco: 

Lp.  Termin Tematyka posiedzenia 

Osoby 

odpowiedzialne za 

przedstawienie 

zagadnienia  

1.  styczeń  

1. Analiza dochodów uzyskanych ze sprzedaży mienia 

gminnego za 2015 rok. Skarbnik Gminy 

Przewodniczący 

GKRPA 

2. Zapoznanie się z działalnością GKRPA oraz jej 

dokumentacją finansową. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

2.  luty  

1. Kontrola przeprowadzonych w 2015 roku przetargów.  Kierownicy 

jednostek 

Skarbnik Gminy 

2. Zapoznanie się z planami inwestycyjnymi na 2016 rok. 

3.  Sprawy bieżące i różne. 

3. marzec 
1. Kontrola GOPS. 

Kierownik GOPS 
2. Sprawy bieżące i różne 

4. kwiecień 

1. Zapoznanie się z działalnością klubów sportowych oraz 

orkiestry strażackiej. 
Pracownik RSO 

Kapelmistrz 

Kierownik RIK 2. Sprawy bieżące i różne. 

5. maj 

1. Kontrola i ocena GZUK 

Kierownik GZUK 
2. Analiza wysokości taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i za zbiorowy odbiór ścieków na terenie gminy. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

6. czerwiec 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2015 r. 

Skarbnik Gminy 2. Wystąpienie z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Wójtowi. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

7. sierpień 

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu za I 

półrocze 2016 r. 
Skarbnik Gminy 

Kierownik RIK 
2. Zapoznanie się z realizacją zadań inwestycyjnych w 

okresie I półrocza 2016 roku. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

8. wrzesień 

1. Analiza wpływów opłat za odbiór odpadów 

komunalnych za I półrocze 2016 r. Skarbnik Gminy 

2. Sprawy bieżące i różne. 



9. październik 

1. Zapoznanie się z działalnością służby zdrowia na 

terenie gminy Kierownik 

SP ZPOZ 
2. Sprawy bieżące i różne. 

10. listopad 

1. Zapoznanie się z założeniami projektu budżetu gminy 

na 2017 rok. Skarbnik Gminy 

2. Sprawy bieżące i różne. 

11. grudzień 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2017 r. 

Skarbnik Gminy 2. Opracowanie planu pracy komisji na rok 2017. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

 

Ad. 3 

W części obrad dotyczącej spraw różnych, jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który 

poinformował zebranych o tym, iż wniosek na dofinansowanie inwestycji dotyczącej budowy 

dróg na osiedlu w Widawie został odrzucony ze względów formalnych. Ponadto dodał, iż 

będzie możliwość ubiegania się o wsparcie finansowe na budowę drogi Widawa – Debina 

w ramach realizacji tzw. „Schetynówek”. 

W tym miejscu Przewodniczący Komisji zapytał, czy ze strony urzędników nie było 

zaniedbania podczas przygotowania wspomnianego wniosku o dotację na budowę dróg na 

osiedlu w Widawie.  

Odpowiadając na powyższe Pan Wójt przedstawił radnym czynności związane 

z przygotowaniem projektu a także wymienił dokumenty, które należało dołączyć do 

wniosku. Następnie przyznał, iż ze względu na to, że na wyższym szczeblu decyzje, co do 

ostatecznej formy wniosku ciągle ulegały zmianie, co w konsekwencji przyczyniło się do 

tego, iż pominięto jeden załącznik i nie było możliwości jego uzupełnienia. W toku dalszej 

wypowiedzi poinformował, jakie zmiany zostały wprowadzone, które zaważyły na tym, iż 

większość wniosków złożonych przez inne samorządy również nie spełniła wszelkich 

wymogów uzyskując niskie punktacje. 

W powyższym temacie wywiązała się dyskusja w trakcie, której Wójt Gminy wyjaśnił, jak 

przebiegały przygotowania dotyczące gromadzenia niezbędnych dokumentacji. Ponadto 

w trakcie tej polemiki radni wymienili swoje opinie, co do zmiany kryterium punktacji a także 

wymagań formalnych wniosków. 

Następnie Wójt Gminy nawiązał do tematu wymiany oświetlenia ulicznego na, ledowe, co 

w rezultacie przyniesie wiele oszczędności. Ponadto pokrótce przedstawił, jakie można 

byłoby wprowadzić rozwiązania, które w przeciągu kilku lat pozwoliłyby na pokrycie 

kosztów wspomnianej wymiany nie obciążając przy tym budżetu gminy. 

W toku dalszych obrad głos zabrał radny Czesław Mikła, który zapytał o to, czy prawdą jest 

to, że Posterunek Energetyczny w Widawie będzie istniał tylko do końca roku. 

Odpowiadając na powyższe głos zabrał Pan Wójt, który oznajmił, iż jest to prywatna firma, 

która nie podlega gminie i może podejmować własne decyzje, jednakże dodał, iż z jego 

informacji wynika, że jedynie prawdopodobnie zostanie tam zlikwidowany punkt kasowy.  

Jako kolejny głos zabrał radny Stanisław Pokorski, który zapytał, czy obiecane przez rząd 

500,00 zł na dziecko będzie wypłacać gmina. 

Na powyższe pytanie twierdząco odpowiedział Wójt Gminy dodając, iż na obecną chwilę nie 

ma jeszcze konkretnych decyzji i wytycznych.  

Z kolei radny P. Dobrowolski poprosił o uzupełnienie ubytków w drogach na osiedlu 

w Widawie. 

Następnie poruszono temat dotyczący zmiany rodzaju ogrzewania placówek szkolnych. 

W trakcie tej polemiki radni wraz z Wójtem Gminy zastanawiali się, jakie rozwiązania 

należałoby wprowadzić, aby pozyskać jak największe oszczędności. Poza tym, podjęto 

również dyskusje w kwestii kosztów ponoszonych na ogrzewanie budynku Urzędu Gminy 



oraz sąsiadującego z nim Ludowego Banku Spółdzielczego w trakcie, której Wójt Gminy 

zaproponował rozwiązanie, jakie jego zdaniem należałoby wprowadzić, aby rzetelnie 

rozgraniczyć koszty, jakie ponoszone są z tego tytułu przez obie te instytucje. 

Następnie Wójt Gminy poinformował zebranych, iż gmina musi przekazywać coraz większą 

dotację dla niepublicznej Szkoły Podstawowej w Restarzewie. Ponadto dodał, iż w przyszłym 

roku również wydatki na Gminny Ośrodek Kultury ulegną wzrostowi, gdyż w pełnym 

wymiarze czasu pracy zostanie zatrudniony Kierownik, który będzie nadzorował tą jednostkę. 

W toku dalszej wypowiedzi zmieniając temat Wójt Gminy poinformował radnych, że projekt 

na budowę przedszkola został przekazany do Wydziały Architektury w Łasku. Wyjaśnił 

również, iż realizując powyższą inwestycję poczynione zostaną starania dotyczące uzyskania 

dofinansowania z programu Lemur w ramach budowy energooszczędnych budynków 

użyteczności publicznej oraz z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Łódzkiego. Na zakończenie raz jeszcze podkreślił, iż również na budowę drogi z Widawy 

w kierunku Dębiny oraz na drogi osiedlowe w Widawie będą składane wnioski na 

dofinansowanie ich realizacji z zewnątrz. 

 

W związku z wyczerpaniem tematyki przewidzianej na dzisiejsze posiedzenie oraz brakiem 

dodatkowych pytań Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Marek Olejniczak zamknął 

obrady Komisji i podziękował wszystkim za uczestnictwo. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Jolanta Szuleta     Przewodniczący Komisji  

Rewizyjnej 

         Marek Olejniczak 


